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BRM.III.0012.5.1.2018
Protokół nr 1/18
z posiedzenia

Komisji Spraw Społecznych
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

w dniu 10 grudnia 2018 r.
Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia (o godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
członków komisji, zastępcę Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-gospodarczych
kierowników i zastępców wydziałów oraz zaproszonych gości dokonała przewodnicząca
komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska. Obrady rozpoczęto 10 grudnia 2018 o godz.
16:00, a zakończono o godz. 18:03 tego samego dnia. Na statutową liczbę 8 radnych w chwili
rozpoczęcia obrad obecnych było 8 członków komisji (obecność członków komisji wg listy
obecności, stanowiącej załącznik do nin. protokołu). Posiedzenie komisji odbyło się w sali
obrad Urzędu Miasta pokój 229.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:

1. Wojciech Jagiełło - II Zastępca Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-
gospodarczych;

2. Joanna Hariasz - Skarbnik Miasta
3. Iwona Szweda - kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i

Zdrowia;
4. Maja Dobber-Mrożek - zastępca kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw

Socjalnych i Zdrowia;
5. Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie

Koźlu;
6. Anna Brągiel - Dyrektor Środowiskowy Dom Samopomocy "Promyczek".
7. Krzysztof Mirecki - radca prawny;
8. Stanisław Węgrzyn - przedstawiciel Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych;

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2019.
4. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny

na lata 2019-2021 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle.
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok
2019.

7. Wybór wiceprzewodniczącego Komisji Spraw Społecznych.
8. Propozycje planu pracy Komisji Spraw Społecznych na rok 2019.
9. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
10. Zakończenie obrad.
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Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska poinformowała, że wpłynęły dodatkowe materiały do
wprowadzenia na posiedzenie komisji Spraw Społecznych, z wnioskiem wystąpiła Prezydent
Miasta, potrzebna jest opinia komisji branżowej, ponieważ w dniu kolejnym na sesji
nadzwyczajnej projekty uchwał będą podejmowane przez Radę Miasta. Przewodnicząca
odczytała tytuły materiałów dodatkowych:

1) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu
osłonowego "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023, jako punkt 7 .

2) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie
dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów
żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w
domu" na lata 2019-2023, jako punkt 8.

3) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego
uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych
wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" w formie pieniężnej, jako
punkt 9.

4) Wniosek w sprawie przekwalifikowania lokalu socjalnego na lokal na czas nieoznaczony
PMS.7142.5.4.2018 jako punkt 10.

Przewodnicząca komisji Ewa Odulińska wobec braku uwag, poddała pod głosowanie
uzupełniony o ww. materiał porządek obrad, informując że wprowadzone punkty otrzymają
kolejne oznaczenia porządkowe.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie uzupełnionego porządku obrad..

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina
Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki

porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco:

3. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2019.
4. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny

na lata 2019-2021 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle.
6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok
2019.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu
osłonowego "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023,

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w
zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci
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produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem
"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023.

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego
uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla osób
objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" w formie
pieniężnej.

10. Wniosek w sprawie przekwalifikowania lokalu socjalnego na lokal na czas
nieoznaczony PMS.7142.5.4.2018.

11. Wybór wiceprzewodniczącego Komisji Spraw Społecznych.
12. Propozycje planu pracy Komisji Spraw Społecznych na rok 2019.
13. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
14. Zakończenie obrad.

Ad 3.

Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2019 w zakresie działania komisji
( projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) .

Skarbnik Miasta Joanna Hariasz w nawiązaniu do przedstawianego sprawozdania udzieliła
dodatkowych wyjaśnień. Pieniądze na zadania statutowe są zabezpieczone.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska otworzyła dyskusję w sprawie.

Halina Mińczuk zapytała o kwotę 4 900 000,00zł ujętą w zapisach na tzw. pozostałą
działalność dot. ochrony zdrowia pozycja 9, zapytała na jaki cel zostaną przeznaczone te
środki.

Wojciech Jagiełło - II Zastępca Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-
gospodarczych, odpowiedział, że środki zostaną przeznaczone na opiekę paliatywną tzw.
domowe hospicjum. Zadanie będzie stale realizowane.Kolejna wyszczególniona wysoka
kwota 4 600 000,00 zł zostanie przeznaczona na realizowaną już inwestycję czyli budowa
hospicjum.

Halina Mińczuk zapytała czy w roku 2019 w programie profilaktyki zdrowotnej będzie
realizowany obecny zakres badań, czy planowany jest większy zakres badań dla mieszkańców
gminy.

Wojciech Jagiełło - II Zastępca Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-
gospodarczych odpowiedział, że program badań profilaktycznych w 2019 roku, nie ulega
zmianom, mieszkańcom gminy proponuje się nadal 14 bezpłatnych badań z różnych dziedzin.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska w związku z ogólnopolskim
problem dot. zarobków pracowników socjalnych, zapytała o sytuację z naszej gminy, czy  w
budżecie zostały zaplanowane środki na podwyżki. W nawiązaniu do wypracowanego
porozumienia pomiędzy Prezydent Miasta a pracownikami pomocy społecznej, szczególnie w
zakresie podwyżek dla pracowników socjalnych mających bezpośredni kontakt z
mieszkańcami.
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Wojciech Jagiełło - II Zastępca Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-
gospodarczych odpowiedział, że Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w
Kędzierzynie Koźlu podpisała porozumienie ze związkami zawodowymi. Również
Prezydent Miasta wyraziła akceptację na wypracowane porozumienie. W budżecie MOPS
zostały zaplanowane środki na podwyżki dla pracowników zgodnie z zawartym
porozumieniem. Liczą na dalszą dobrą współpracę pracowników i dyrekcji. Lecz dalej należy
szukać środków na podwyżki płac dla pracowników MOPS. A pracowników w MOPS jest
dużo, a jeszcze w związku z realizacją nowych projektów należało zatrudnić kolejnych
pracowników. Również pracownicy administracji wykonują coraz więcej pracy w okresie
wypłat środków muszą pracować po godzinach.

Marek Piasecki zapytał czy przy planowaniu budżetu na rok 2019 wszystkie jednostki wzięły
pod uwagę wzrost cen nośników energii. Czy gmina na podpisaną umowę gwarantującą stały
koszt energii.

Joanna Hariasz Skarbnik Miasta wyjaśniła, że wszystkie jednostki są świadome podwyżek
cen energii. Wzrost cen energii został uwzględniony w budżecie na 2019 r.

Wojciech Jagiełło - II Zastępca Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-
gospodarczych odpowiedział, że planując budżet na 2019 r. (do 15 listopada), nie były znane
dokładne ceny energii, dyrektorzy uwzględniali podwyżki w wysokości ok. 15 %. Dopiero od
niedawna są znane dokładne ceny za energię. Gmina zakupuje energię przez przetarg
zbiorowy, lecz obawiają się gwałtownych podwyżek cen energii.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poddała pod głosowanie
zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2019 (w zakresie działania komisji).

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina
Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała projekt budżetu miasta na
rok 2019 w zakresie działania komisji .

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033
(projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu) .

Skarbnik Miasta Joanna Hariasz w nawiązaniu do przedstawianego sprawozdania udzieliła
dodatkowych wyjaśnień.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska otworzyła dyskusję w sprawie.

Marek Piasecki zapytał czy w budżecie zostały zabezpieczone pieniądze na zarządzanie
kryzysowe, w uchwale jest wskazanie zabezpieczenia ok. 1,5% z kwoty całego budżetu.
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Skarbnik Miasta Joanna Hariasz wyjaśniła, że w uchwale jest zapis dot. rezerwy na zadania
związane z zarządzaniem kryzysowym, na 2019 r. zaplanowano 700 tys. zł (zapis na stronie
2) a w 2018 r. była to kwota 672 tys. zł.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska  poddała pod głosowanie
zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033.

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (1)
Elżbieta Kozakiewicz (radna zgłosiła problem połączeniem i wystąpił problem z głosowaniem
poprzez tablet)

Komisja stosunkiem głosów: 7 głosów ,,za”, głosów przeciw nie było, 1 głos ,,wstrzymujący
się” pozytywnie zaopiniowała projekt wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2033.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny
na lata 2019-2021 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle (projekt uchwały stanowi załącznik
do nin. protokołu)

Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu
w nawiązaniu do przedstawianego sprawozdania udzieliła dodatkowych wyjaśnień.
Poinformowała, że na przełomie kilku lat w sposób radykalny poprawiła się sytuacja
finansowa polskich rodzin, również poprawiła sytuacja na rynku pracy. Zostało ograniczone
skrajne ubóstwo rodzin, bo rodziny mają zabezpieczenie finansowe i socjalne. Wprowadzenie
programu 500+ spowodowało, że rodziny mniej aplikują o należne im środki w Miejskim
Ośrodku Pomocy Społecznej np. w zakresie dożywiania dzieci w szkole, na stypendia
szkolne. Jest to zastanawiające, ponieważ rodziny mają uprawnienia a o środki i należne im
świadczenia, nie aplikują.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska dopytała czy świadczenie 500+
wlicza się do dochodu.

Dyrektor Danuta Ceglarek wyjaśniła, że świadczenie 500+ nie wlicza się do dochodu, lecz
analizując sytuację rodziny MOPS uwzględnia dochody będące w zasobach rodziny.

Halina Mińczuk zapytała czy jest ta sama jak dotychczas ilość podmiotów świadczący pomoc
na rzecz rodzin, czy inna.

Dyrektor Danuta Ceglarek wyjaśniła, że liczba podmiotów jest taka sama,
czyli są to jednostki organizacyjne gminy: Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, Wydział
Polityki Mieszkaniowej Spraw Socjalnych i Zdrowia, Wydziału Oświaty i Wychowania
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Miejski Ośrodek, Sportu i Rekreacji, Miejska Biblioteka Publiczna oraz Wydział Oświaty i
Wychowania.

Marek Piasecki zapytał ile procentowo jest rodzin które w sposób ciągły korzystają z pomocy
społecznej w okresie ok. 2 lat. Kolejno zapytał o kwoty na dzieci w pieczy zastępczej.

Dyrektor Danuta Ceglarek wyjaśniła, że może podać liczbę osób korzystających z pomocy
społecznej do ogółu mieszkańców gminy, wyjaśniła też, że liczba ta się stale zimniejsza,
spadek jest na poziomie 1000 osób. Wzrasta liczba dzieci w pieczy zastępczej, koszty są
rozłożone na trzy lata, lecz w uwagi na zwiększenie ilości dzieci, (ponad 130 dzieci) koszty
również wzrastają. W 2015 r. koszt wyniósł ok. 584 tys. zł, w 2017 r. był to koszt ok. 641 tys.
zł, w ciągu trzech lat koszt wzrósł o ok. 55 tys. zł.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podsumowała, że Gminny
Program Wspierania Rodziny na lata 2019-2021 jest bardzo ważnym programem. Dodała, że
założenia programu się zmieniają, w przeciągu wielu lat funkcjonowania programu
zauważyła, że występuje dalej problem ze miejscami w żłobkami i małą ilością mieszkań
chronionych.

Wojciech Jagiełło - II Zastępca Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-
gospodarczych odpowiedział, że gmina Kędzierzyn-Koźle podejmuje wiele działań, aby
zabezpieczyć miejsca w żłobkach i mieszkaniach chronionych.

Głosowano w sprawie:
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata
2019-2021 dla Gminy Kędzierzyn-Koźle.

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina
Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki

Komisja jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 6.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2019 (projekt
uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu)

Halina Mińczuk zapytała jakie gmina będzie podejmowała działania w ramach profilaktyki
przeciwdziałaniu narkomanii w 2019 r. Czy planuje się w 2019 r. przeprowadzić badań
społecznych wśród młodzieży?

Wojciech Jagiełło - II Zastępca Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-
gospodarczych odpowiedział, że gmina Kędzierzyn-Koźle przeznaczy ok. 23 tysiące na
działania profilaktyczne dot. narkomanii szczególnie na terapię dla osób uzależnionych.
Również proponują formy wsparcia dla dzieci korzystających ze świetlic
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socjoterapeutycznych, w tych świetlicach podejmowane są działanie profilaktyczne i
wspierające przeciwdziałające narkomanii i alkoholizmowi, z którymi te dzieci mogą się
spotkać. Wyjaśnił, że w 2019 r. planuje się przeprowadzić ogólnopolskie badania społeczne
wśród młodzieży.

Maja Dobber-Mrożek - zastępca kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw
Socjalnych i Zdrowia wyjaśniła, że w 2019 r. zostanie przeprowadzone badanie o nazwie
ESPAT. Dzięki temu badaniu można będzie zdiagnozować skalę problemów naszego
województwa w stosunku do innych województw i kraju i na tle europejskim. Wyniki tego
badania są bardzo rzetelne w pełni anonimowe, wykonuje się raz na 4 lata.

Halina Mińczuk zapytała na czy ma polegać monitoring sprzedaży miejsc napojów
alkoholowych.

Maja Dobber-Mrożek - zastępca kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw
Socjalnych i Zdrowia wyjaśniła, że na bieżąco są prowadzone kontrole Gminnej Komisji
Rozwiązywania Sprzedaży Napojów Alkoholowych przez kontrolerów. Są prowadzane
badania o nazwie tajny klient czyli badani sprzedaży alkoholu osobom nieletnim, w przyszły
poniedziałek będzie prezentacja wyników, radni otrzymali zaproszenie.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska potwierdziła, że radni otrzymali
zaproszenie na prezentację wyników Gminnej Komisji Rozwiązywania Sprzedaży Napojów
Alkoholowych, zaplanowane na kolejny poniedziałek.

Marek Piasecki zapytał, jakie efekty przyniósł program Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2019.

Maja Dobber-Mrożek - zastępca kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw
Socjalnych i Zdrowia wyjaśniła, że w kolejnym roku po przeprowadzonym badaniu ESPAT
zapoznamy się z wynikami i oceni się efekty programu. Dodała, że gdyby badania ESPAT
nie były prowadzone trudno byłoby ocenić sytuację, te działania są trudno mierzalne i trudno
ocenić  jakość ww. badań profilaktycznych.

Grażyna Filipowicz zapytała o osoby mające problemy alkoholowe które często kończą się
bezdomnością ilu osób dotyczy ten problem, ile osób bezdomnych wyszło z alkoholizmu, co z
osobami bezdomnymi którzy nie trafiają do Markotu, ponieważ są pod wpływem alkoholu,
szczególnie w czasie zimy.

Wojciech Jagiełło zastępca Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-gospodarczych
odpowiedział, że osoby bezdomne trzeźwe są kierowane do Monaru Markotu a osoby pod
wpływem alkoholu są kierowane do aresztu (na zabezpieczenie noclegu w zimie), gdyż
najbliższa izba wytrzeźwień jest w Opolu, powiat może się zastanowić nad tym problemem.
Wyjaśnił, że gmina oferuje program wychodzenia z bezdomności ale tylko kilka osób w skali
roku podejmuje wyzwanie wychodzenia z bezdomności, po zakończeniu programu są
umieszczani na liście z pierwszeństwem do uzyskania mieszkania.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska dodała, że w Planie Pracy
komisji w miesiącu styczniu będzie realizowany temat związany z bezdomnością, wtedy ten
temat będzie szczegółowo analizowany.
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Marek Piasecki zapytało czy widać wzrost sprzedaży alkoholu i czy są większe wpływy z
koncesji ze sprzedaży napojów alkoholowych.

Maja Dobber-Mrożek - zastępca kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw
Socjalnych i Zdrowia wyjaśniła, że na to pytanie największą wiedzę posiada kierownik
Wydziału Działalności Gospodarczej, w tym zakresie. Ona wie tylko, że poziom dochodów ze
z koncesji ze sprzedaży napojów alkoholowych jest na podobnym poziomie, w stosunku do
poprzedniego roku.

Małgorzata Lipczyńska zapytała o substancje zakazane psychoaktywne, czy gmina posiada
wykaz punktów sprzedaży, miejsc sprzedaży. Co gmina robi, aby takie miejsca likwidować.

Maja Dobber-Mrożek - zastępca kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw
Socjalnych i Zdrowia wyjaśniła, że substancje psychoaktywne na poziomie ustawy są
nielegalne. W tym zakresie tylko Policja lub Sanepid prowadzi działania, ponieważ są to
substancje zakazane. Sprzedaż tych substancji przeniósł się do Internetu tzw, ,,darck net”.
W tym temacie powinien się wypowiedzieć przedstawiciel Policji, gdyż tylko Policja
zapobiega dostępności do tych substancji.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podsumowała, że w zakresie
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i
Narkotykowych na rok 2019 wiele instytucji gminnych jest zaangażowanych i realizuje ten
program. Kiedyś alkohol był problemem, a obecnie zagrożenie są ze strony dopalaczy,
narkotyków i Internetu. Najważniejsza w tym zakresie jest edukacja szczególnie wśród
młodzieży, które dadzą najlepsze skutki, bo efekty są trudno pomierzalne.

Marek Piasecki zapytał o ilość świetlic socjoterapeutycznych i ilości dzieci w tych
świetlicach.

Maja Dobber-Mrożek zastępca kierownik Wydziału Polityki Mieszkaniowej Spraw
Socjalnych i Zdrowia wyjaśniła, że jest siedem świetlic socjoterapeutycznych działające przy
szkolnych oraz trzy świetlice socjoterapeutyczne prowadzone przez organizacje pozarządowe,
działa też jeden klub młodzieżowy. Grupy są od kilku do kilkunastu dzieci i młodzieży.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poddała pod głosowanie:

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkotykowych na rok 2019..

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Małgorzata Lipczyńska, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Elżbieta Kozakiewicz
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Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że Komisja
stosunkiem głosów:
7 głosów ,,za”,
głosów przeciw nie było,
1 głos ,,wstrzymujący się”
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 7.
Projekt uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego
"Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023(projekt uchwały stanowi załącznik do nin.
protokołu)

Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kędzierzynie Koźlu
w nawiązaniu do przedstawianego sprawozdania udzieliła dodatkowych wyjaśnień.
Poinformowała, że od wielu lat są dofinansowane posiłki w szkole. W październiku został
ustanowiony nowy wieloletni rządowy  program osłonowy "Posiłek w szkole i w domu" różni
się od dotychczasowego programu, że wprowadzony moduł III polegający na dofinansowaniu
stołówek szkolnych i jadalni poprzez dofinansowanie na zakupu sprzętu oraz  wyposażenia
jadalni. Program jest bardzo istotny. Z programu korzysta w naszym mieście 754 osoby w
tym większość to dzieci. W przeszłości były to większe liczby lecz może jest to efekt 500+.
Ustawodawca zabieg aby dzieci w szkole spożywały pełnowartościowy posiłek.
Poinformowała że Warto skorzystać z programu gdyż wartość programu to 800 tys. zł a
gmina dofinansowuje 250 tys, zł wraz z 160 tys. zł subwencji oświatowej. Przestawione trzy
uchwały dotyczą tego samego programu ,,wieloletnim rządowym programem "Posiłek w
szkole i w domu". Warunkiem otrzymania bezpłatnego finansowania  jest podwyższenie
kryterium dochodowym osób  do 150%.

Wojciech Jagiełło zastępca Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-gospodarczych
dodał, że przyjęcie tego programu nie rodzi kosztów finansowych dla gminy.

Hanna Białas zapytała jak w tym programie mogłyby się odnaleźć świetlice
socjoterapeutyczne. Świetlice proszą sponsorów o pomoc w zakresie dożywaniu. Bo
dostrzegają ubóstwo wśród dzieci z świetlic.

Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniła, że dzieci
korzystające ze świetlic mogą korzystać z dofinansowania, lecz świetlice nie mogłyby
skorzystać z dofinansowania kosztów wyposażenia kuchni lub jadalni twz. III modułu. Pod
warunkiem spełnienia kryterium dochodowego. Wyjaśniła ponownie, że z chwilą
wprowadzenia dodatkowego  świadczenia 500+ rodzice nie korzystają z przysługujących im
dofinansowań w zakresie dożywania i pomocy naukowej.

Wojciech Jagiełło zastępca Prezydenta Miasta ds. oświatowych o społeczno-gospodarczych
dodał, że progarm będzie funkcjonował po przyjęciu od stycznia 2019 r.

Marek Piasecki zapytał o pomoc w zakupie żywności przez MOPS na czym polega.

Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniła, że jest to
pomoc w zakresie zakupu, wnioskujący otrzymują pomoc w gotówce lub na konto na tzw
karty IPE które nie może zająć komornik. Nie wydają bonów, gdyż bony są odsprzedawane
za dużo mniejsze kwoty.
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Hanna Białas zapytała jak wygląda rozliczenie czy pobierający pieniądze muszą
przedstawiać paragony na co wydali środki.

Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniła, że jeśli
MOPS ma informację że środki finansowe są marnotrawione przez rodziny, wtedy
pracownicy socjalni monitorują i zarządzają środkami finansowymi a nawet kupują żywność.

Marek Piasecki uważa, że tak na prawdę MOPS nie ma wglądu na co są wydawane środki
finansowe, gdyż mogą kupić wszysko.

Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniła, że
beneficjenci wracają po środki do MOPS, wtedy pracownik socjalny sprawdza co znajduje się
w lodówce lub co zakupił do domu. Dodała, że zasiłki z pomocy społecznej nie są wysokie
wynoszą ok. 150 zł. do 200 zł.  Dodała, że pomocą są objęte osoby ubogie. Poziom pomocy
nie jest wysoki i beneficjenci muszą oszczędnie gospodarować pieniędzmi.

Marek Piaseck uważa, że powinno się sprawdzać co miesiąc rozchód środków finansowych
każdego beneficjenta.

Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniła, że takie
działanie jest podejmowane przy każdym wniosku, wówczas dopiero zostaje przyznana
pomoc.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podsumowała, że wśród
beneficjentów zawsze jest odsetek ludzi którzy zmarnują przyznane im środki finansowe.

Małgorzata Lipczyńska podkreśliła, jak ważna jest praca pracowników socjalnych, gdyż to
oni współpracują z rodzinami i w bezpośrednim kontakcie wszystko sprawdzają. Uważa, że
praca pracownika socjalnego jest niesamowicie trudna.

Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniła, że
współczesna rodzinna jest inna niż kiedyś, teraz dominuje rodzina partnerską, część matek
objętych asystenturą rodziny jest bezradne, potrzeby dzieci są traktowane przedmiotowego,
mamy nie gotują, ewolucja jest w złym kierunku.

Halina Mińczuk wyjaśniła, że  pracownicy MZBK administrując lokale socjalne stale kiedy
dochodzi do naruszeń i zległo zachowania rodzin otrzymujących zasiłek celowy wówczas
informują MOPS, rodzina otrzymuje asystenta rodziny, aby funkcjonowała prawidłowo.
Zapytała kto może korzystać z banku żywności.

Danuta Ceglarek - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniła, że musi być
spełnione kryterium dochodowe oraz, podmioty wydają żywność. Skorzystać może każdy
mieszkaniec. Z pomocy korzysta dużo osób wydano  900 skierowań. W ramach projektu są
prowadzone warsztaty dla rodzin, zdrowego odżywania oraz przeciw marnowaniu żywności.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska dodała, że radna Małgorzata
Lipczyńska słusznie podkreśliła, jak ważna jest praca asystenta rodziny oraz osób liczących w
MOPS stan finansów rodzin, w celu wyliczenia kryterium pomocy.
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Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poddała pod głosowanie:
Projekt uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego "Posiłek w
szkole i w domu" na lata 2019-2023.

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina
Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że Komisja
jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 8.
Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w
formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla
osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata
2019-2023(projekt uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu)

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska otworzyła dyskusję w ww.
temacie wobec braku osób chętnych do dyskusji poddała pod głosowanie:
Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w
formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób
objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023.

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina
Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że Komisja
jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 9.
Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do
przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim
rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" w formie pieniężnej (projekt
uchwały stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska otworzyła dyskusję w ww.
temacie wobec braku osób chętnych do dyskusji poddała pod głosowanie:
Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do
przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania dla osób objętych wieloletnim
rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" w formie pieniężnej.
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Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina
Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że Komisja
jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały.

Ad 10.
Wniosek w sprawie przekwalifikowania lokalu socjalnego na lokal na czas
nieoznaczony_PMS.7142.5.4.2018(wniosek stanowi załącznik do nin. protokołu)

Wyjaśnień w tym temacie udzielił Wojciech Jagiełło zastępca Prezydenta Miasta ds.
oświatowych o społeczno-gospodarczych, informując że wszystkie wymagane kryteria
zostały spełnione. Po zaciągnięciu opinii decyzję podejmie Prezydent Miasta. Taka sytuacja
zdarza się bardzo rzadko. Nie zalega z czynszem i zainwestował duże środki finansowe w
mieszkanie.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poddała pod głosowanie:

Wniosek w sprawie przekwalifikowania lokalu socjalnego na lokal na czas
nieoznaczony_PMS.7142.5.4.2018.

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Halina
Mińczuk, Ewa Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że Komisja
jednogłośnie pozytywnie (8 głosów ,,za”) zaopiniowała wniosekPMS.7142.5.4.2018

Ad 11.
Wybór wiceprzewodniczącego Komisji Spraw Społecznych.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska zgłosiła kandydaturę Małgorzaty
Lipczyńskiej na wiceprzewodniczącą Komisji Spraw Społecznych

Radna Małgorzata Lipczyńska wyraziła zgodę.

Nikt nie zgłosił innego kandydata wobec czego przewodnicząca komisji Spraw Społecznych
Ewa Odulińska zamknęła listę kandydatów. Kolejno poddała pod głosowanie:
Kandydaturę Małgorzaty Lipczyńskiej na wiceprzewodniczącą Komisji Spraw Społecznych.
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Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Halina Mińczuk, Ewa Odulińska,
Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Małgorzata Lipczyńska

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że Komisja
stosunkiem głosów:
7 głosów ,,za”,
głosów przeciw nie było,
1 głos ,,wstrzymujący się”
pozytywnie zaopiniowała kandydaturę Małgorzaty Lipczyńskiej na wiceprzwodniczącą
komisji Spraw Społecznych.

Ad 12.
Propozycje planu pracy Komisji Spraw Społecznych na rok 2019
(propozycje do planu przygotowała przewodnicząca komisji Ewa Odulińska wszyscy radni
otrzymali je na pocztę elektroniczną)

Wszyscy członkowie komisji wzięli udział w dyskusji nad planem pracy.

Plan pracy komisji Spraw Społecznych Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
na 2019 rok.

Styczeń
1. Informacja dotycząca opieki na osobami bezdomnymi w okresie zimowym.
2. Komisja wyjazdowa do Stowarzyszenia MONAR Schronisko dla Osób Bezdomnych –

MARKOT w Kędzierzynie-Koźlu ul. Zielna.
3. Sprawy bieżące.

Luty
Sprawy bieżące.

Marzec
1. Sprawozdanie z Programu Ochrony Zdrowia.
2. Sprawozdanie z Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów

Alkoholowych i Narkotykowych.
3. Sprawozdanie z Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Ofiar

Przemocy w Rodzinie.
4. Sprawozdanie z Gminnego Programu Wspierania Rodziny.
5. Sprawozdanie z działalności MOPS za 2018 r.
6. Analiza działań Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
7. Sprawy bieżące.

Kwiecień
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1. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej.
2. Sprawozdanie z działalności ŚDS PROMYCZEK.
3. Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi w zakresie ochrony
zdrowia, profilaktyki zdrowotnej, spraw socjalnych i pomocy społecznej, polityki
prorodzinnej, przeciwdziałania patologii i polityki mieszkaniowej.
4. Sprawy bieżące.

Maj
1. Wspólne posiedzenie komisji Spraw Socjalnych Rady Miasta wraz  komisją Zdrowia i

Opieki Społecznej Rady Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego.
2. Sprawy bieżące.

Czerwiec
1. Sprawozdanie z funkcjonowania świetlic środowiskowo - socjoterapeutycznych oraz

punktów konsultacyjnych i innych punktów wsparcia dla rodzin z terenu gminy.
2. Informacja o działaniach asystenta rodziny.
3. Sprawy bieżące.

Lipiec
Przerwa.

Sierpień
Sprawy bieżące.

Wrzesień
1. Ocena i realizacja budżetu za pierwsze półrocze 2019 r.
2. Propozycje zadań do budżetu miasta na 2020 r. w zakresie działań komisji.
3. Sprawozdanie za 2018 rok z realizacji uchwały ,,Wieloletni program gospodarowania

mieszkaniowym zasobem gminy Kędzierzyn-Koźle na lata 2016-2020”.
4. Analiza zasobów komunalnych Gminy Kędzierzyn-Koźle.
3. Sprawy bieżące.

Październik
1. Komisja wyjazdowa do Domu Dziennego Pobytu Nr 2 ,,Magnolia” przy ul.

Piramowicza 27 w Kędzierzynie-Koźlu.
2. Sprawy bieżące.

Listopad
1. Opiniowanie Programów Gminnych.
2. Sprawy bieżące.

Grudzień
1. Podsumowanie pracy komisji w 2019 roku.
2. Opiniowanie budżetu Miasta Kędzierzyn-Koźle na 2020 rok.
3. Opracowanie planu pracy komisji na 2020 r.
4. Sprawy bieżące.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poddała pod głosowanie pod
wypracowany plan pracy na 2019 r.
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Głosowano w sprawie:
Przyjęcie planu pracy Komisji Spraw Społecznych na rok 2019.

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Elżbieta Kozakiewicz, Małgorzata Lipczyńska, Ewa
Odulińska, Marek Piasecki, Sławomir Wołkowiecki
BRAK GŁOSU (1)
Halina Mińczuk

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska poinformowała, że Komisja
jednogłośnie pozytywnie (7 głosów ,,za”) zaopiniowała plan pracy na 2019 r.

Ad 13.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Kolejny termin komisji został ustalony na 21 stycznia 2019 r. o godz. 16.00 w siedzibie
stowarzyszenia Monar Markot.

Ad 14.
Zakończenie obrad.

Przewodnicząca komisji Spraw Społecznych Ewa Odulińska podziękowała za aktywne
uczestnictwo w posiedzeniu i o godz. 18.03 zamknęła pierwsze posiedzenie Komisji Spraw
Społecznych.

Protokołowała
A. Dworaczek

PRZEWODNICZĄCA KOMISJI

Ewa Odulińska


